
Lektion 5 
 
TB s.74 
 
 
Storlek – size 
Ett ögonblick – one moment 
Öppet köp – du kan få lämna tillbaka saken och få pengarna tillbaka 
Bytesrätt –  du kan få byta saken mot något annat i butiken 
Ögonskugga – eye shadow 
Löparskor – running shoes 
Det spelar inte så stor roll – it doesn´t really matter 
Löpband –  
Sitter de bra? – do they fit well? 
 
Mindre – smaller 
Ljusare – lighter 
Billigare – cheaper 
 
Byxorna – plural bestämd form à byxa – ett par byxor 
Skorna – plural bestämd form à sko – ett par skor 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ett örhänge –  
 
Adjektiv komparation 
 
 

Grundform Komparativ Superlativ 
Billig Billigare Billigast 
Dyr Dyrare Dyrast 
Kort Kortare Kortast 
Rolig Roligare Roligast 
Fin Finare  Finast  
Mjuk Mjukare Mjukast 
   
   
   
   
Halvspecial   
Vacker Vackrare Vackrast 
   
Special   
Bra - good Bättre Bäst 
Dålig - bad Sämre Sämst 
Gammal -old Äldre Äldst 
Liten - small Mindre Minst 
Lång -long/tall Längre Längst 
Mycket – much Mer Mest 
Många - many Fler Flest 
Stor - big Större störst 
   
   
   

 
Gör övningen på sidan 69 i ÖB. 
 
1: 
Katten är mindre än hunden 
2: större 
3: minst  
4: störst  
 
5: kortare  
6: längre 
7: längst  
8: kortast 
 
 



 
Substantiv: 
 

 Singular  Plural  
 Obestämd form Bestämd form Obestämd form Bestämd form 
1 En lampa 

En tröja 
Lampan 
Tröjan 

Lampor 
Tröjor 

Lamporna 
Tröjorna 

2 En säng Sängen Sängar sängarna 
3 en madrass Madrassen Madrasser madrasserna 
4 Ett täcke Täcket Täcken Täckena 
5 Ett lakan Lakanet Lakan lakanen 
 En lärare Läraren Lärare lärarna 

 
 
En-ord à na 
Ett-ord som slutar på vokal i obestämd form singular à a (grupp 4) 
Ett-ord som slutar på konsonant i obestämd form singular à en (grupp 5) 
 
 
 
 

  
EN-ORD:   
Grupp 1 Slutar på -a i singular à 

(en gurka)  
Plural : -or  
(gurkor) 

Grupp 2 Ordet har inte betoning 
på sista stavelsen à 
(en puuuurjolök, en 
tiiiidning) 

Tendens-> 
Plural -ar 
(purjolökar, tidningar) 

Grupp 3 Ordet har betoning på 
sista stavelsenà 
(en tomat) 

Tendens-> 
Plural -er 
(tomater) 

ETT-ORD:   
Grupp 4 Ordet slutar på vokal à 

(ett äpple, ett kilo) 
Plural – n 
(äpplen, kilon) 

Grupp 5 Ordet slutar på 
konsonantà 
(ett päron) 

Plural – samma form som 
singular 
(flera päron) 

En-ord som slutare på 
-are 

(en hamburgare, en 
lärare) 

(flera hamburgare, flera 
lärare) 

 
 
Skriv i webläsare (chrome) 
 
kahoot.it 
 
Skriv in pinkoden:  



941 3494 
 
 
 
Tolvhundrafyrtiofem 
1245 
Ettusentvåhundrafyrtiofem 
 
Läppglanset 
 
Två å sju (två och sju) 
2700 
 
Två och fem (2500) 
Ett och tre (1300) 
 
Teven 
 
Slipsen 
Trehundraåttio kronor 
 
Lön 
 
 
 
 
Läxa: 
 
ÖB s.67-70 
 
Öva på svenska utanför klassrummet! Skriv en dialog från t.ex. ditt besök på en kafé. 
 
TB s.80 Läs och lär dig nya ord! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


